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 Protokół z XX Sesji Rady Gminy 

z dnia 29 września 2020 r. 

 

 

W posiedzeniu wzięli udział radni wg załączonych list obecności, p. Wójt- Henryk Szrama, p. Skarbnik- 

Agnieszka Kostyk, p. Sekretarz- Janina Feldmann oraz p. Maciej Dudziak- Prezes Zarządu firmy AWIL 

PF&C Sp. z o.o. 

 
Porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie obrad. 
2. Sprawy regulaminowe. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działalności międzysesyjnej. 
5. Informacja Wójta Gminy o pracach między Sesjami. 
6. Informacja przewodniczących komisji Rady Gminy o pracach w okresie międzysesyjnym. 
7. Informacja z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Obornikach.  
8. Składanie interpelacji. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju Gminy Ryczywół na lata 2021-2028. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2020 – 2028. 
13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy dla Powiatu Obornickiego. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia warunków oraz trybu finansowego wspierania rozwoju sportu 

w Gminie Ryczywół. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz 

zapobiegania bezdomności wśród zwierząt na 2020 r 
16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Ryczywół na rok 

szkolny 2020/2021. 
19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VIII/57/2015 Rady Gminy Ryczywół z dnia 2 lipca 

2015 r. w sprawie zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy na budowę przydomowych 
oczyszczalni ścieków na terenie gminy Ryczywół. 

20. Wolne głosy i wnioski. 
21. Zakończenie. 

 

Ad.1 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył XX Sesję VIII Kadencji Rady Gminy i powitał 

wszystkich zebranych.  

Ad.2 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Gminy stwierdził prawomocność 

prowadzonych obrad (obecnych było 14 radnych).  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał komunikat Stacji Sanitarno- Epidemiologicznej w 

Obornikach. Na dzień dzisiejszy w powiecie obornickim nie stwierdzono zakażeń covid-19.  

Przewodniczący Rady Gminy: proponuję, aby z porządku obrad wykreślić pkt 10 i 17.  

Nie zgłoszono uwag.  

 

Ad. 3  

Nie zgłoszono uwag do protokołu.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła Figiel , Marian 
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Głów , Tomasz Kaczmarek , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , Genowefa Nędza , Andrzej 

Pacholczak , Adam Sobociński , Bogumiła Szychta , Roman Trzęsimiech  

NIEOBECNI (1) 

Monika Olech  

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację z działalności międzysesyjnej, która stanowi 

Załącznik Nr 1 do protokołu.  

 

Na obrady Sesji dołączyła Radna Olech.  

 

Ad. 5  

Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej, które stanowi Załącznik Nr 2 do 

protokołu. Pan Wójt przedstawił także wykaz dokumentacji, dotyczących inwestycji, które pozostały z 

poprzedniej kadencji.  

 Radny Sobociński: jak zakończyły się rozmowy z mieszkańcami Piotrowa odnośnie wykupu 

budynku?  

 p. Wójt: mieszkańcy obu budynków ( Piotrowo, ul. Czarnkowska 3) w 100 % zdecydowali się 

na wykup mieszkań.  

 Radny Trzęsimiech: chcę dopytać o wznowienie linii kolejowej. Podano informację, że koszty 

mogą wynosić 230 mln złotych. Czy jeśli zostanie na to przyznane dofinansowanie to Gmina też ponosić 

jakieś koszty?  

 p. Wójt: nie było rozmów na ten temat. Na razie wyrażamy tylko chęć wznowienia tych linii.  

 Radny Trzęsimiech: chcę jeszcze dopytać o współpracę z nowym proboszczem, bo p. Wójt 

wspomniał, że odbyło się spotkanie. Czy będą duże zmiany we współpracy z proboszczem? Czy są 

jakieś uwagi, które nowy ksiądz widzi, a poprzedni nie widział?  

 p. Wójt: ksiądz zgłaszał potrzeby m.in. ogrzewanie na probostwie oraz inne liczne potrzeby 

remontów. Rozmawialiśmy też o wycięciu drzew na cmentarzu, które zagrażają. Na to jest już zgoda z 

naszej strony. Mogę powiedzieć, że otwarcie jest bardzo energiczne z księdza strony. Zobaczymy, jak 

będzie dalej.  

 

Nie zgłoszono więcej pytań.  

 

Ad. 6  

Radna Nędza – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu przedstawiła 

sprawozdanie z posiedzeń komisji w okresie międzysesyjnym- Załącznik Nr 3.  

Radna Figiel - Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych 

przedstawiła sprawozdanie z posiedzeń komisji w okresie międzysesyjnym- Załącznik Nr 4. 

 Radny Malmur - Przewodniczący Komisji Rolnej i Ochrony Środowiska przedstawił 

sprawozdanie z posiedzeń komisji w okresie międzysesyjnym- Załącznik Nr 5. 

 Radna Karolina Boch- Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła sprawozdanie z 

posiedzeń komisji w okresie międzysesyjnym- Załącznik Nr 6. 

 Radny Chmielewski- Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił 

sprawozdanie z posiedzeń komisji w okresie międzysesyjnym- Załącznik Nr 7.  

 

Ad.7 

 Przewodniczący Rady Gminy przedstawił sprawozdanie z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa 

i Porządku w Obornikach- Załącznik Nr 8.  

 Radny Sobociński: jest różnica wykroczeń w porównaniu z ubiegłym rokiem. Co to za 

wykroczenia?  

 Przewodniczący Rady Gminy: drobne wykroczenia, pouczenia, m.in. za brak maseczki.  

 Radny Kaczmarek: czy Gmina jest przygotowana, na pojawienie się ASF? Bo na pewno będą 

to duże koszty.  

 Przewodniczący Rady Gminy: sprawa jest dynamiczna, na razie u jednego dzika stwierdzono 

ASF. Dwóm kolejnym pobrano wyniki. Nie wprowadzono żółtej strefy zagrożenia. Jeśli będą wytyczne, 

będziemy informować na stronie.  

 p. Wójt: strefa zagrożenia dotyczy Gmin Rogoźno i Oborniki.  

 Radny Cybort: dziś mam kontrolę, może dowiem się czegoś więcej.  
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Ad. 8 

Brak interpelacji.  

 

Ad. 9 

 Przewodniczący Rady Gminy poprosił o ponowne potwierdzenie kworum na sesji (obecnych 

było 15 radnych).  

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XX/159/2020 w sprawie 

uchwalenia Strategii Rozwoju Gminy Ryczywół na lata 2021-2028. 

 p. Maciej Dudziak- Prezes Zarządu firmy AWIL PF&C Sp. z o.o. przedstawił informację 

dotyczącą Programu Rozwoju Gminy Ryczywół.  

 

Nie zgłoszono pytań.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Rozwoju Gminy Ryczywół na lata 2021-2028. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła Figiel , Marian 

Głów , Tomasz Kaczmarek , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , Genowefa Nędza , Monika Olech , 

Andrzej Pacholczak , Adam Sobociński , Bogumiła Szychta , Roman Trzęsimiech. 

 

Ad.10 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XX/160/2020 w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2020 rok. 

Pani Skarbnik przedstawiła zmiany w budżecie Gminy Ryczywół na 2020 rok.  

Radna Nędza; proszę o wyjaśnienie, dlaczego usunięto dwa zadania majątkowe z uchwały: 

utwardzenie drogi gruntowej i oświetlenie ul. Leśnej.  

p. Wójt: ul. Leśna, tutaj mamy sprawy geodezyjne, geodeta się rozchorował. Dlatego nie ma 

jeszcze projektu. Jeśli chodzi o utwardzenie drogi, projektant się pomylił i starostwo odrzuciło wniosek. 

Musi być jednak pozwolenie na budowę, wiec to jest już więcej formalności i dłużej to trwa.  

Radna Nędza: w przyszłym roku się uda?  

p. Wójt: tak, geodeta już działa w sprawie ul. Leśnej, formalności z utwardzeniem drogi 

gruntowej też już załatwiamy.  

Radny Trzęsimiech: zagospodarowanie terenu na stadionie. Czy jest już kosztorys, ile to 

wyniesie? Czy możemy poznać szczegóły?  

Przewodniczący Rady Gminy: kosztorys nie jest informacją publiczną, mogłoby to wpłynąć na 

oferty, które wykonawcy będą składać. Projekt już jest gotowy.  

Radny Trzęsimiech: czy projekt też jest tajny, czy radni mogą poznać? Np. na komisji wspólnej. 

Czy były poniesione już jakieś koszty w związku z tą inwestycją?  

Przewodniczący Rady Gminy: oczywiście, na najbliższej Komisji Wspólnej pokażemy projekt.  

p. Wójt: nie ponieśliśmy jeszcze żadnych kosztów. Czekamy na rozstrzygnięcie Programu 

Sportowej Polski. Cały czas spływają protokoły. Inwestycja podzielona jest na dwie części: sportowa i 

widowiskowo- rekreacyjna. Do Sportowej Polski niestety zakwalifikowała się tylko część sportowa, 

czyli boisko wielofunkcyjne i skatepark, który też chcemy umieścić, na skutek petycji młodzieży.  

Radny Trzęsimiech: skoro nie możemy poznać kosztorysu, to czy możemy wiedzieć, kiedy 

będzie ogłoszony przetarg?  

Przewodniczący Rady Gminy: po ogłoszeniu wyników z Polski Sportowej.  

Radny Trzęsimiech: czyli po nowym roku?  

Przewodniczący Rady Gminy: protokoły cały czas spływają, być może uda się jeszcze w tym 

roku.  

Radny Trzęsimiech: stara hala będzie dalej stała, bo jej nowy projekt nie obejmuje?  

Przewodniczący Rady Gminy: tak.  
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Radny Trzęsimiech: jaki projekt złożono do Programu Dróg Samorządowych?  

Przewodniczący Rady Gminy: przebudowa drogi w Nininie.  

Radna Olech: będzie nowy wóz dla OSP Ryczywół, bardzo się cieszymy. Chciałam tylko 

dopytać o pewną kwestie. Bo pamiętam, że Gmina jakby pożyczała OSP 300.000 zł.  

Przewodniczący Rady Gminy: na chwilę obecna jeszcze wpływają środki na konto, jednostka 

otrzymała 300.000 zł dofinansowania z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska, 100.000 zł z 

Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego. Deklarowali też, że uda im się zebrać ok. 60.000 zł i są 

bardzo blisko tej kwoty.  

Radna Olech: bo nie pamiętam dokładnie jak to było. Pożyczaliśmy 300.000 zł i to miało wrócić.  

Przewodniczący Rady Gminy: tak, wróci tylko troszeczkę mniej, bo po przetargu wyszła 

większa kwota (843.700 zł).  

Radna Olech: dlaczego wyszła większa kwota?  

Przewodniczący Rady Gminy: prawdopodobnie przez duże zainteresowanie samochodami 

strażackimi.  

Radny Trzęsimiech: na zagospodarowanie terenu przy świetlicy wzrosły środki.  

Przewodniczący Rady Gminy: to jest dofinansowanie z Pięknieje Wielkopolska Wieś, pozostałe 

środki pochodzą z funduszu sołeckiego.  

Nie zgłoszono więcej pytań.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła Figiel , Marian 

Głów , Tomasz Kaczmarek , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , Genowefa Nędza , Monika Olech , 

Andrzej Pacholczak , Adam Sobociński , Bogumiła Szychta , Roman Trzęsimiech. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XX/161/2020 w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2020 – 2028. 

 Pani Skarbnik omówiła zmiany w WPF na lata 2020-2028.  

Nie zgłoszono pytań.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2020 – 2028. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła Figiel , Marian 

Głów , Tomasz Kaczmarek , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , Genowefa Nędza , Monika Olech , 

Andrzej Pacholczak , Adam Sobociński , Bogumiła Szychta , Roman Trzęsimiech.  

 

Ad.12 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XX/162/2020 zmieniającej uchwałę w 

sprawie udzielenia pomocy dla Powiatu Obornickiego. 

Nie zgłoszono pytań.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy dla Powiatu Obornickiego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła Figiel , Marian 
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Głów , Tomasz Kaczmarek , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , Genowefa Nędza , Monika Olech , 

Andrzej Pacholczak , Adam Sobociński , Bogumiła Szychta , Roman Trzęsimiech. 

 

Ad.13 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XX/163/2020 w sprawie ustalenia 

warunków oraz trybu finansowego wspierania rozwoju sportu w Gminie Ryczywół.  

Nie zgłoszono pytań.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia warunków oraz trybu finansowego wspierania rozwoju sportu w 

Gminie Ryczywół. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła Figiel , Marian 

Głów , Tomasz Kaczmarek , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , Genowefa Nędza , Monika Olech , 

Andrzej Pacholczak , Adam Sobociński , Bogumiła Szychta , Roman Trzęsimiech  

 

Ad.14 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XX/164/2020 w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności wśród zwierząt na 

2020 r 

Nie zgłoszono pytań.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz 

zapobiegania bezdomności wśród zwierząt na 2020 r.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła Figiel , Marian 

Głów , Tomasz Kaczmarek , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , Genowefa Nędza , Monika Olech , 

Andrzej Pacholczak , Adam Sobociński , Bogumiła Szychta , Roman Trzęsimiech. 

 

Ad.15  

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XX/165/2020 w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła Figiel , Marian 

Głów , Tomasz Kaczmarek , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , Genowefa Nędza , Monika Olech , 

Andrzej Pacholczak , Adam Sobociński , Bogumiła Szychta , Roman Trzęsimiech. 

 

Ad.16  

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XX/166/2020 w sprawie ustalenia 

średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Ryczywół na rok szkolny 2020/2021. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Ryczywół na rok 

szkolny 2020/2021. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła Figiel , Marian 

Głów , Tomasz Kaczmarek , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , Genowefa Nędza , Monika Olech , 

Andrzej Pacholczak , Adam Sobociński , Bogumiła Szychta , Roman Trzęsimiech. 

 

Ad.17 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XX/167/2020 zmieniającej uchwałę Nr 

VIII/57/2015 Rady Gminy Ryczywół z dnia 2 lipca 2015 r. w sprawie zasad udzielania dotacji celowej 

z budżetu gminy na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Ryczywół.  

 Radny Kaczmarek: Przewodniczący Komisji Rolnej i Ochrony Środowiska miał przedstawić 

informację o ilości kontroli zbiorników bezodpływowych.  

 Radny Malmur: na ten temat odbędzie się posiedzenie komisji.  

 Radny Kaczmarek: ale poprosiłem o to wczoraj podczas Komisji wspólnej, przecież to chyba 

nie jest problem żeby to sprawdzić i przedstawić taką informację. 

 Przewodniczący Rady Gminy: myśleliśmy, że chodzi o zestawienie. Na dzień dzisiejszy 

pracownik nie przygotował takiej informacji.   

 Radny Kaczmarek: może na to teraz nikt nie zwróci uwagi, ale zaraz przyjdzie znowu kontrola. 

I pewnie teraz dostaniemy karę, bo już przy poprzedniej kontroli udało nam się uniknąć kary, tylko przez 

to, że w trakcie była już budowa kanalizacji.  

 Przewodniczący Rady Gminy: przygotowujemy to na posiedzenie Komisji Wspólnej. Teraz 

organizujemy wyjazd żeby zobaczyć, jak działa kogeneracja. Może po tym wyjeździe zrobimy 

posiedzenie i omówimy to. Sytuacja ze ściekami też nie jest do końca z tym związana, bo są też inne 

powody złej sytuacji z gospodarką ściekową.  

 Radny Trzęsimiech: to jest z tym związane, bo gdyby były kontrole to mieszkańcy byliby 

bardziej zmobilizowani do budowy tych oczyszczalni. Wiem, że włodarze nie chcą nasyłać kontroli na 

swoich mieszkańców, ale wtedy mieszkańcy wiedzieliby, że mają się starać. Jak mamy tłumaczyć 

mieszkańcom, że on musi wywozić te ścieki, skoro sąsiad robi to raz na 4 miesiące? Więc proszę się 

nad tym pochylić i uregulować te kwestie. Nie terroryzować mieszkańców ale sprawdzać.  

 Radny Malmur: w I półroczu komisja zebrała dane, dotyczące aktualnego stanu ścieków na 

terenie Gminy Ryczywół. Omówiliśmy to podczas posiedzenia. W październiku chcemy Państwu 

przedstawić informację o stanie ścieków za I półrocze bieżącego roku.  

 Radny Trzęsimiech: o danych nie musimy rozmawiać. Powinniśmy rozmawiać o 

rozwiązaniach. Jeśli p. Wójt, Przewodniczący ich nie podają, to Pan powinien wyjść naprzeciw. Proszę 

żebyśmy poszli krok dalej i zastanowili się jak to rozwiązać.  

Nie zgłoszono więcej pytań. 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VIII/57/2015 Rady Gminy Ryczywół z dnia 2 lipca 2015 r. 

w sprawie zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy na budowę przydomowych oczyszczalni 

ścieków na terenie gminy Ryczywół..  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła Figiel , Marian 

Głów , Tomasz Kaczmarek , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , Genowefa Nędza , Monika Olech , 

Andrzej Pacholczak , Adam Sobociński , Bogumiła Szychta , Roman Trzęsimiech.  

 

Ad. 18 - Wolne głosy i wnioski 

 Radna Nędza: Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu omawiała możliwość udzielenia ulg 

dla nowopowstałych przedsiębiorców. Jest już wstępny projekt uchwały, ale szczegóły przedstawi Pani 

Sekretarz. Chcielibyśmy tą uchwałę podjąć wraz z uchwałami podatkowymi.  

 p. Sekretarz: mamy przygotowany wstępny projekt. Na komisji była mowa, żeby wprowadzić 

dwa elementy, które decydowałyby o przyznaniu ulgi. Byłoby to oddanie nowego budynku do użytku 

oraz zatrudnienie nowych pracowników. Jednak rozmawiałyśmy z p. Machejek, żeby pozostać tylko 

przy tym pierwszym elemencie, ponieważ zatrudnianie nowych pracowników byłoby trudne do 

zweryfikowania. Ulga wynosiłaby w pierwszym roku- 100%, drugim- 75 %, trzecim- 50%.  

 Przewodniczący Rady Gminy: możemy to też przedyskutować na komisji wspólnej.  

 Radna Szychta: chcę dopytać o targowisko. Czy są nowe koncepcje? Jakie działania podjęto w 

tej sprawie?  
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 p. Wójt: w związku z tym, że działka była przejęta bezpłatnie, do 2021 roku nie możemy tam 

nic robić.  

 Radna Szychta: czyli do tego czasu nic nie będzie się działo w tej kwestii? 

 p. Wójt: możemy dyskutować. Mamy też problem z przejęciem kolejnych działek. Póki co 

innego wyjścia nie widzimy, a najgorsze jest to, że nie możemy nic robić na tym placu.  

 Radny Malmur; chcę jeszcze poruszyć temat gospodarki ściekowej. To nie jest tak, że jako 

komisja nic nie robiliśmy. Wraz z Prezesem PK podjęliśmy decyzje o budowie zbiorników 

bezodpływowych m.in. przy świetlicy wiejskiej. Prezes miał też propozycje działań na poprawę sytuacji, 

chcą też rozbudowywać przedsiębiorstwo. I cały czas będziemy działać w tej sprawie.  

 Radna Barbara Boch: jak daleko posunięte są prace w związku z budową wodociągu do Orłowa 

i na jak długo przedłużono umowę z Gminą Połajewo?  

 p. Wójt: uzgodniliśmy z Wójtem Połajewa, że możemy robić to na spokojnie, zgodnie z 

przepisami prawa. Przedsiębiorstwo jest już na końcówce prac. Problem był tylko z przejściem pod 

drogą wojewódzką, ale myślę, że w najbliższym czasie inwestycja zostanie zakończona.  

 Radny Trzęsimiech: kwestia wodna, 21 września byłem na spotkaniu u p. Wójta. Była mowa o 

czyszczeniu Flinty od strony Wiardunek do Boruchowa. Tam jest zastój wody, dużo śmieci.  

 p. Wójt: wykonano telefon w tej sprawie. Blokują tam przepisy związane z Naturą 2000.  

 Radny Kaczmarek: na poprzedniej sesji była mowa, że PK miało kontrole z WIOŚ, odnośnie 

Flinty. Jak to się zakończyło?  Czy PK płaciło karę?  

 Przewodniczący Rady Gminy: szczerze mówiąc od tamtej pory nie rozmawialiśmy z Prezesem, 

ale o jakiejkolwiek karze nic Prezes nie mówił. Możemy Prezesa zaprosić na posiedzenie Komisji i 

dopytać.  

 Radny Kaczmarek: kiedyś był taki projekt, aby na ul. Obornickiej zrobić pasy dla pieszych. 

 Przewodniczący Rady Gminy: to zostanie wykonane podczas inwestycji powiatu, przy 

przebudowie drogi Gorzewo-Ryczywół.  

 Radny Kaczmarek: czytałem artykuł dotyczący Dyrektora GOK. Jak się ma etat w szkole do 

etatu w GOK? Bo w GOK Dyrektor ma pełen etat. Wiem, że było zapytanie w tej sprawie, ale nie wiem, 

czy otrzymano odpowiedź.  

 p. Wójt: udzieliliśmy odpowiedzi. Dyrektor w GOK jest na pełnym etacie, na niepełnym w 

szkole. Takich przykładów jest wiele. Dyrektor ma nienormowany czas pracy, pracuję w soboty, w 

niedziele. Wywiązuje się ze swoich obowiązków, GOK na tym nie ucierpiał. Teraz przygotowuje 

spektakl, ruszyło kino, więc nie ma problemów. Jest wiele takich przypadków, nie wiem dlaczego akurat 

ten poruszono. Dyrektor rozmawiał ze mną przed rozpoczęciem pracy w szkole, wyjaśnił jak to widzi. 

Nie widzę żadnych przeszkód.  

 Radny Sobociński: Premier deklarował 500.000 zł, czy to zostało zrealizowane? Jeśli tak, to 

proszę, aby te środki przeznaczyć na Ludomki.  

 p. Wójt: tak, dostaliśmy środki, rząd się wywiązał. Rada zdecyduje, na co wydamy te środki.  

 Radny Sobociński: mam nadzieję, że coś uszczypniemy na Ludomki.  

 Przewodniczący Rady Gminy: wszystkie sołectwa chcemy równo traktować i dlatego środki 

dzielimy możliwie sprawiedliwie. 

 Radna Nędza: chce się odnieść do pracy Dyrektora GOK. Wiele lat pracowałam w Urzędzie. 

Każdy Dyrektor, który zajmował to stanowisko, pracował na kilka etatów.  

 Radna Figiel: jak wygląda sprawa ul. 6 Stycznia? Jak daleko to jest pociągnięte?  

 p. Wójt: w ubiegłym roku został fragment utwardzony. W Internecie pojawiły się wpisy, że Wójt 

sobie zrobił, a ja nie miałem na to wpływu. Ten fragment był najbardziej uszkodzony. Dlatego jestem 

wyczulony, żeby nikt mi nie zarzucił, że robię sobie pod domem. Niemniej jednak chcemy to zrobić. 

Chcemy połączyć to z inwestycją na Os. Parkowym i zgłosić do Programu Dróg Samorządowych. 

Musimy tylko uzgodnić z powiatem kwestię skrzyżowania, ale już prowadzimy rozmowy. Os. Parkowe 

mamy już skomunalizowane, na ul. 6 Stycznia wciąż czekamy.  

 Radna Figiel: dlaczego tak długo to trwa? Czy remont byłby tylko tej drogi piaskowej czy dalej 

też? Pod oknami p. Wójta powinno być zrobione, bo tam jest niebezpiecznie. Chodnik jest nierówny. 

Kolejna sprawa, to chciałabym, żeby zrobić jakieś miejsce historyczne w Ryczywole.  

 p. Stróżyk: chcę odpowiedzieć na pytanie dotyczące czyszczenia rzeki Flinty. Po 

przeprowadzeniu rozmowy uzyskałam informację, że ten odcinek Flinty w tym roku nie będzie już 

czyszczony z powodu braku środków finansowych. Dodatkowo teren objęty jest Naturą 2000, musi być 

na to pozwolenie z RDOŚ. Wystosowaliśmy pismo, żeby zabezpieczyli środki na ten cel na przyszły rok 

oraz poprosiliśmy o wykaszanie i hakowanie rzeki, aby poprawić jej estetykę.   

 Radny Trzęsimiech: ul. 6 Stycznia trzeba zrobić bez oglądania się na to, co powiedzą. W 

ubiegłej kadencji też była mowa, żeby przy Urzędzie robić na końcu, żeby nikt nie zarzucił. Błędne 
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myślenie, bo to służy mieszkańcom. Chce dopytać o cmentarz żydowski, co tam będzie zrobione?  

 p. Sekretarz: mogę trochę powiedzieć na ten temat, bo byłam tam i rozmawiałam z p. 

Dereżyńskim, który mi wszystko pokazał. Część płotu została odświeżona. Zostaną też położone 

macewy. W tym celu ma przyjechać rabin, bo napisy są po hebrajsku, żeby ich czasami odwrotnie nie 

poustawiać. Na wzgórzu będą elementy, których nie udało się złożyć w całość. Drzewa będą przycięte, 

żeby można było obejść cmentarz taką aleją drzew.  

 p. Wójt: myślimy, żeby zrobić ścieżkę historyczną- Żydzi w Ryczywole, bo mamy też elementy 

tory. Ale na razie to jeszcze plany.   

 Radny Trzęsimiech: powinniśmy zadbać i promować takie miejsca. To dbanie jest 

najważniejsze, duża rola w tym Gminy.  

 Przewodniczący Rady Gminy: dendrolog też to stwierdził w przypadku parku w Ludomach. 

Było zdziwienie, że nasadzenia drzew mogą wynieść ponad 100.000 zł, to powiedział, że to przez to, że 

nie było tam nic robione przez wiele lat.  

 Radny Kaczmarek: remont ul. 6 Stycznia to bardzo dobry pomysł. Ale pochylmy się też nad 

tym, co już jest zrobione. Mówiłem o utwardzaniu powierzchniowym. Na pewno są to o wiele niższe 

koszty niż robienie nowego dywanu drogi.  

 Radny Chmielewski: strażacy z OSP Lipa dziękują za zabezpieczenie środków na zakup nożyc. 

Część sprzętu z WORD-u przyjdzie w poniedziałek. Obiecują, że będą ich jak najlepiej używać, jak 

najbardziej profesjonalnie. W tym momencie się szkolą w tym zakresie, na własny koszt.  

 Radny Sobociński: popieram Radną Figiel, ul. 6 Stycznia jest jak najbardziej do zrobienia. Ale 

zapraszam też do Ludomek, tam po deszczu mieszkańcy wychodząc z domu, wchodzą do wody.  

 Przewodniczący Rady Gminy: jeśli będą środki, będziemy to robić.  

Nie zgłoszono więcej pytań.  

Ad.19 - Zakończenie 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim za udział w obradach i zamknął XX Sesję Rady 

Gminy. Obrady zakończyły się o godzinie 12:00.  

  

  
Protokołowała: A. Kasperska  
 

 

 


